
Referat fra ledermøde d. 9. oktober 2024

Deltagere: Bodil, Regitze, Ole, William, Martin, Marianne, Jørgen, Henrik, Freia, 
Winther, Thais, Richard, Pia, Line, Max, Steen, Connie, Lene, Kristian, Michael, 
Torben.
Referent: Regitze
1 Budgetønsker Ønsker + antallet af korte 

og lange ture til Bodil 
seneste den 23.10.24

Egen hytte, lejet hytte, 
hvilke ønsker har man i 
grenen.

Det gælder alle ønsker 
grenen har, og evt. 
prisoverslag på ønske.
Det gælder også 
materiel

2 Årshjul/Kalender Revideret årshjul- 
24- 26 er rundsendt 
eller på vej 
Efter 23.10

Efter 2025 bliver det 
mere skemaagtigt, 
hvornår det er både i 25,
26, 27. Det gælder også 
alle møder- 
grenledermøder, 
ledermøde mm.

Bodil har lavet en 
kalender med 
farvekoder. Her kan 
man se alle de ture man 
skal på. Den kommer 
også på hjemmesiden. 
Der er også møder på 
denne kalender.

Når man nu ønsker 
budget jvf punkt 1, så er
det en god ide at sende 
datoer for ture til Bodil 
inden den 29 Oktober. 
Det gælder alle grene

3 Tænk over hvem 
der vil være i hvilke
udvalg

Til planlægningsmødet i 
januar laver vi samme 
øvelse som i år.

- Snak om i grenen 
hvem der har tid, lyst

I marts havde vi en 
planlægningsdag, hvor 
vi nedsatte udvalg for 
alle vores 
arrangementer. 



og kompetencer.
De 4 E’er: 
-Entusiasme
-Engagement
-Evner/kompetencer fra 
grenen
-Effektivitet
VI skal først bruge navne 
til mødet i januar

Der opfordres til at man
tager en snak i grenen 
om hvem der har lyst til
at være med i et udvalg,
inden januar. 

4 Nyt fra udvalg - Fort Knox
- Blokhuset
- Poulholm

FK: Der er gang i 
indhentning af pris på to
muldtoiletter. 
Pris: 50.000 pr. styk. 
Det bliver taget med i 
budgetlægning. 
Der skal overvejes hvad
vi prioriterer. 

Der er taget kontakt til 
Daubjerg vandværk. 
Der skal rykkes på 
vandværksformanden- 
der skal betales fra 
vandværket frem til eget
skel. 

Blokhus: VI har et 
skitseret projekt. Der er 
givet lov til at søge 
fonde, og få lavet 
tegninger over stedet. 
Der er kommet et fint 
tilbud. 
Det blev bremset, men 
det kan potentielt 
komme i gang igen. 
Problemet er at der ikke
er nok plads til at en 
gren kan være der. 
To soverum, toiletter 
renovering af bålplads, 
og udeareal. 
Varmepumper bliver 



installeret snarest. 
Der skulle have været 
arbejdsdag, men udvalg 
havde glemt det. 
Der laves måske en i 
foråret. Der koordineres
med Poulholmudvalget. 

Poulholm:
Familiespejderne vil 
gerne have deres eget 
sted, hvor de kan plante 
ting mm. Vi går i dialog
med Michael. 
De vil også gerne have 
et rum til deres ting
Der er for lang til 
toiletterne. 

Steen nævner et nyt 
brændeskur- det er også 
en plan i udvalget. 
I forhold til 
Gammelstrup- de skulle
lige snakke sammen 
efter vi havde sagt ja 
tak, så det lader vente 
på sig. 

I Køge har de lagt alle 
hytter i en fond, den 
mulighed overvejes hvis
vi bliver ejere. 
Vi skal også have løftet 
kræfterne i gruppen. 

5 Kort nyt fra 
grenene

Hvis der er noget man 
tænker alle skal høre
Også okay hvis man ikke 
har noget

Familiespejd: 
rivende vækst. Næsten 
på 10. 
Mange flere end 
forventet. Der er en ny 
leder på vej.
Der drøftes om man kan
have en søskende med, 
som ikke betaler. 



Måske man kan lave et 
søskende kontingent, 
eller et hævet 
kontingent. 
Søskendegebyr på 
kontingent opkrævelse.
Det tages med på 
gruppeledermøde. 

Mikro: Efter sommer 
var de i krise både leder
og børn. Thomas, 
Michael og Max  er 
kommet tilbage. 
Pernille er kommet lidt 
igen. 
PT: 13 spejdere. 
Tag en ven med  -
Foreløbig 2 
indmeldelser på den 
baggrund. Fantastisk 
flok. 
Det er sårbart hvis der 
er nogle der er syge- 
OG det er fødekæden 
op i systemet. 

Mini: Udmærket 
kørende på ledere. 
Mangler spejdere!
Er 15 indmeldt. 
En seriøs udfordrineg. 
Laver ”Tage en ven 
med”. 
Søge om at hænge skilte
op- ala valgplakater. 
Som begivenhed.

Junior:
35 spejdere
Fornuftigt. 
Ledermæssigt går det 
okay- Luke er tilbage. 



Troppen: 35 spejdere
Samme flok ledere.

Klan:  
5-10 stykker
Der opfordres til at 
gennemse 
medlemsservice. 
Har været i Schweitz 
Har givet sølvøksen 
videre til Rovere. 
Det afholdes 8-9 
november. 

Rover: 
Fin tur i skandinavisk 
dyrepark. 
Planlægningsmøder – 
bliver klar til 
sølvøkseløb. 
Ca. 8 stykker. 

Der bliver fortalt at der 
bliver mobbet med at 
være spejder, i skolen, 
desværre. 

6 Evt. Nytårskur/socialt 
arrangement
Kassererfunktion

Funktionen: den 
nyvalgte kasserer har 
landet en aftale med 
”dit sekratariat” som er 
et lokalt firma der laver 
arbejde for foreninger. 
Vi skal gøre som vi 
plejer – oprette udlæg i 
medlemsservice. Vi får 
det ikke refunderet 
samme dag, men cirka 
indenfor en uge. 
Det tager tid at komme 
på plads i en sådan 
overdragelse, så Ulla er 
stadig på. 
Skriv til kasserermailen 



hvis der er noget. 

Nytårskur: bestyrelse og
gruppeledere går 
sammen om at lave et 
nyt format – et socialt 
arrangement, starter til 
middag, fællesspisning. 
Mindre alkoholtungt 
arrangement. 
Det er fortsat julegaven 
til ledere fra bestyrelsen

Martin Drejer, 
Formanden og Bodil.

Regitze: Der opfordres 
til at tage på ”Ny leder 
kursus” i divisionen.

William: opfordres til at
man ikke kommer når 
der er plan i uge 42. 

Pia: tilbagemeldinger på
fællesmødet: 
Fedt at prøve noget 
andet. Større 
fællesskab, fungerede 
godt. Gode gamle lege. 
TAK! 
De små spejdere synes 
det var sjovt. De ville 
gerne at man kunne 
fornemme at vi var 
mange. Positivt at der 
var ledere. 
Der skal differentieres 
så der også er noget for 
tropsspejdere- de skal 
også udfordres. 



De skal have det sjovt 
også. 
Blindebuk – de gik lige 
rundt for lang tid uden 
at skulle noget. Man 
kunne måske så det var 
hver patrulje der fik det 
forklaret- så spejderne 
skulle forklare det. 
Patruljetanken!!
Godt at lederne ikke 
skulle lave noget

Henrik/Michael: Hvor 
kender man Poulholm 
fra? Efterårsaktivteter – 
et tilbud i løbet af året. 
Det kan være hvad som 
helst. 
Nem måde at finde 
unge mennesker. 
Det kan blive delt ud på
aula. 
Der er kommet noget ud
fra bibliotekerne- det 
kunne man jo lave? 

Sov ude aktivitet? Hele 
Viborg? 
Næste gang er? 

Freia: Der opfordres til 
at hjælpe på SL, hvis 
ikke man har andet. 
Freia har kontakt. 

Der bliver sagt tak for 
mad af Lene :P Og alle 
andre. 

7 Oprydning på 
fællesområder

Til Poulholm ser godt ud ! Alle hjælper !


